
Projecte Atles d’orquídies de la Ribera d’Ebre

El passat febrer vàrem anar a Flix per fer una presentació de com gestionar un 
projecte comarcal d’atles d’orquídies, en base a la nostra experiència. Sabeu 
que des del GOC hem tingut diferents nivells de participació en els projectes 
que s’han fet fins ara (Ripollès, Solsona, Garrotxa, Anoia, Osona).

La presentació es va fer en una sala cedida per l’Ajuntament a l’Associació 
Botànica Hort Ebrenc (AHBE). Hi vàrem assistir unes trentena de persones. 
Per part del GOC hi érem Jordi Prat, Xavi Sanjuan, Emili Sancha, Tere Ferré, 
Anna Olivella, Teófilo Sales i jo mateix. En Guillem Bagaria va seguir la reunió 
telemàticament. També hi era el company Guillem Mayor, de l’Ametlla de Mar.

Dolors Villas, Presidenta de l’ABHE, que és qui va contactar el GOC demanant 
la nostra col·laboració, va fer la introducció presentant el projecte als assis-
tents. Ferran J. Lloret va presentar l’estat dels treballs. Ell ja té un esquema força 
avançat del que seria la publicació. Ho va començar ja fa uns anys i ara seria 
qüestió d’acabar-ho, completant el llistat d’espècies i afegint més citacions. En 
Ferran és botànic i la publicació està feta amb el rigor del professional.

Després, vaig presentar la nostra projecció. Entre tots vàrem anar fent apor-
tacions de com creiem, des del GOC, que s’ha de gestionar un projecte d’aquest 
tipus. No sobre com ha de ser la publicació resultant sinó sobre com organitzar 
el grup de treball entre els observadors i les eines a fer servir.

En Ferran ja tenia també la idea de com organitzar les tasques. Vaig proposar 
que, al final de temporada, ens passessin les citacions per fer-ne una impor-
tació massiva a Ornitho.cat, atès que al GOC ens interessa completar dades de 
tot Catalunya en aquesta base de dades. Va dir que utilitzaria l’aplicació My GPS 
Coordinates per a que li fessin arribar les citacions i poder-les validar.

Lloret fa servir la nomenclatura botànica de Flora iberica i de Flora dels Països 
Catalans. En canvi, la nomenclatura utilitzada al GOC i a Ornitho.cat és coinci-
dent en gran part amb l’acceptada pels especialistes orquidòlegs europeus.

En definitiva, caldrà acabar de veure com el GOC pot col·laborar i fer aporta-
cions a aquest projecte. Vàrem quedar de mirar de fer una sortida conjunta. En 
tot moment, el tracte va ser exquisit. Vàrem anar a dinar plegats i a la tarda ens 
varen ensenyar el poble i rodalies. 

Activitats

4 de febrer de 2023 
Text de Pere Espinet

Entrevista a Ràdio 
Flix sobre aquesta 
activitat:
https://radioflix.cat/
lassociacio-botanica-
hort-ebrenc-presenta-
a-flix-el-seu-projecte-
orquidia/

Imatge de la presentació amb 
Dolors Villas, Ferran Lloret i 
Pere Espinet
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